

# Modified Barium Swallow

A modified barium swallow is a motion picture x-ray that looks for swallowing problems in your mouth and throat. The test checks what types of foods and liquids are safe for you to swallow.

**If you are breastfeeding, pregnant, or think you might be, tell the staff before the x-ray is taken.**

**Arrive on time for your test.** Plan on being here for about 1 hour. The test takes about 15 to 30 minutes.

## **During the Test**

- In the x-ray room, you sit in a chair.
- You are given different foods and liquids to chew and swallow. The food is covered with barium. Barium lets the food and drink you are swallowing be seen on x-ray.
- You may be asked to turn your head, sit back, hold your breath, cough or take small bites during the test.

# **Модифицированное исследование глотания с помощью бариевой взвеси**

Модифицированное исследование глотания с помощью бариевой взвеси – это движущееся рентгеновское изображение, которое показывает проблемы с глотанием у Вас во рту и горле. Обследование показывает, какую пищу и какие жидкости Вы можете безопасно проглатывать.

**Если Вы кормите грудью, беременны или думаете, что можете быть беременной, сообщите об этом персоналу до начала рентгеновского обследования.**

**Пожалуйста, не опаздывайте на обследование.** Запланируйте около 1 часа для пребывания в больнице. Само обследование займет около 15 – 30 минут.

## **Во время обследования**

- В рентгеновском кабинете Вы сядете в кресло.
- Вам будет предложена различная пища и напитки для того, чтобы Вы ее разжевали и проглотили. Пища будет покрыта барием. Барий делает еду и напитки, которые Вы глотаете, видимыми на рентгеновской установке.
- Во время обследования Вас могут попросить повернуть голову, откинуться на спинку стула, задержать дыхание, прокашляться или откусывать и глотать маленькие кусочки.

## **After the Test**

- The speech therapist will discuss your test results with you and show you ways to make swallowing safer.
  - ▶ Positions when you eat
  - ▶ Types of food or drink that are safest for you to swallow
  - ▶ Ways to thicken liquids if needed

**Talk to your doctor or nurse if you have any questions or concerns.**

## **После обследования**

- Логопед обсудит с Вами результаты обследования и посоветует Вам, как сделать процесс глотания безопаснее.
  - ▶ Положения туловища во время еды
  - ▶ Типы пищи и напитков, которые являются наиболее безопасными для Вас при проглатывании
  - ▶ Способы сгущения жидкостей, если это необходимо

**Если у Вас есть какие-либо вопросы или опасения, обратитесь к Вашему врачу или медсестре.**

2005 – 5/2010 Health Information Translations

Unless otherwise stated, user may print or download information from [www.healthinfotranslations.org](http://www.healthinfotranslations.org) for personal, non-commercial use only. The medical information found on this website should not be used in place of a consultation with your doctor or other health care provider. You should always seek the advice of your doctor or other qualified health care provider before you start or stop any treatment or with any questions you may have about a medical condition. The Ohio State University Medical Center, Mount Carmel Health System, OhioHealth and Nationwide Children's Hospital are not responsible for injuries or damages you may incur as a result of your stopping medical treatment or your failure to obtain medical treatment.

Modified Barium Swallow. Russian.